
Zápis z náhradní výroční členské schůze 
České informační společnosti, z. s. – pobočného spolku při Národním archivu 

dne 27. února 2024 
 

Členská schůze byla svolána E-mailem, příp. poštou, do malého přednáškového sálu Národního ar-
chivu. V 10.30 hodin bylo přítomno 49 členů ze 114, takže by nebyla usnášeníschopná. Proto byla podle 
stanov svolána náhradní schůze na 12.30 téhož dne. 

Volný čas vyplnila přednáška ředitele RNDr. Miroslava Kronuse o Ústředním archivu zeměměřictví a 
katastru. Zaujala všechny přítomné, kteří přednášejícího zahrnuli četnými dotazy, jež ochotně zodpověděl. 
Archiv byl zřízen roku 1928 jako Ústřední archiv pozemkového katastru při ministerstvu financí, za oku-
pace byl postižen vynucenou rozlukou, po válce jako Ústřední archiv geodézie a kartografie, od r. 1971 má 
dnešní název a patří do rezortu ministerstva zemědělství. Sídlí v účelové budově Českého úřadu zeměmě-
řického a katastrálního v Praze 8 – Kobylisích, Pod Sídlištěm 9, externí depozitář má v Pardubicích. Ucho-
vává císařské povinné otisky a originály stabilního katastru, katastrální a topografické mapy, speciální 
mapy III. vojenského mapování, základní mapy ČR všech měřítek, ale i školní a turistické mapy, vše je 
postupně digitalizováno. Aplikace jsou upraveny i pro použití na mobilech. Nedávno archiv převzal 90 bm 
katastrálních map z katastrálních úřadů, které budou postupně skenovány. Má 13 zaměstnanců a r. 2015 
mu byla vrácena akreditace. Odkaz na web archivu: https://www.cuzk.cz, na archivní mapy a letecké mě-

řické snímky: https://ags.cuzk.cz/archiv/ 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Mgr. Lucie Křížová, místopředsedkyně pobočky, zahájila ve 12.30 hodin náhradní schůzi přivítáním 
přítomných; celou schůzi také velmi úspěšně řídila. Po schválení programu byla zvolena návrhová 
komise ve složení kolegyň a kolegů: B. Čechová, Z. Havlíková a H. Brzobohatá, jakož i komise volební 
ve složení: K. Müller, M. Poloncarz a B. Kovářová.  

2. Na návrh výboru byli členskou schůzí přijati noví členové pobočky, jejichž přihlášky došly po poslední 
výborové schůzi: Mgr. Adéla Mlčáková (ZA Opava), Mgr. Adéla Vozáková (SOkA Nový Jičín) a Mgr. 
Martin Seidler (ZA Opava). 

3. Dr. Lenka Matušíková podala zprávu o činnosti pobočky za rok 2023. K největším akcím patřilo uspo-
řádání semináře restaurátorů a historiků v Broumově 25.–27. dubna se 176 účastníky, 19. archivní 
konference v Pardubicích 16.–18. května se 455 účastníky. Ve dnech 25. května – 3. června usku-
tečněna odborná archivní exkurze, tentokrát do francouzských archivů. V jejím průběhu 47 účast-
níků navštívilo mj. regionální archivy v Orléans a Rennes. Paní předsedkyně zdůvodnila rozšíření 
výboru na 9 osob, aby byla zajištěna kontinuita činnosti po předání funkcí mladším členům. Mgr. 
Křížová připojila prosbu nalézt vedoucího zahraničních exkurzí, který nemusí být totožný s předse-
dou pobočky. 

4. Následně dr. Matušíková přednesla plán činnosti na rok 2023, z něhož vyjímáme:  

a) Ve dnech 4.–11. května se uskuteční exkurze do severoněmeckých archivů, přihlášky budou roze-
slány členům v nejbližší době. 

b) Výbor pobočného spolku spolupracuje s ČAS na přípravě 20. archivní konference, jež se bude konat 
27.–29. května 2025. Dr. Matušíková vyzývá členy k podnětům. 

c) Plánovaný seminář o strategii ochrany fotografických dokumentů (Bc. Blanka Hnulíková) bude uspo-
řádán v druhé polovině letošního roku.  

d) Připravíme nové kolo knihvazačské soutěže, je však zapotřebí získat text, který bude soutěžícím 
předložen k vazbě.  

5. Pokladník Roman Straka referoval o hospodaření pobočky v roce 2023. Zůstatek k 1.1.2023 činil 
399,697,63 Kč, což je i hodnota čistého jmění spolku. Příjmy činily 608 571,50 Kč, výdaje 
574 890,59 Kč. Zůstatek k 31.12.2023 představuje 433 378,54 Kč. Podrobněji se věnoval vyúčtování 
odborných akcí, jako byla odborná exkurze do Bretaně, XVII. seminář restaurátorů a historiků v Jih-
lavě (vydán sborník referátů) a XVII. seminář v Broumově. Podotkl, že zájem o seminář nepolevil ani 
po covidové pandemie, a to i za situace  a že řada účastníků si musela účast na semináři sama uhra-
dit. 

http://www.cuzk.cz/
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6. Poté nám ozřejmil návrh rozpočtu na rok 2024, kde se předpokládají příjmy ve výši 215 550 Kč a 
výdaje 373 000 Kč, z toho na dopravu účastníků odborné exkurze je plánováno 210 000 Kč, na vy-
dání sborníku XVIII. semináře restaurátorů a historiků je z účastnických poplatků připraveno 
145 700 Kč. Na konci roku by měl zůstatek jmění pobočky činit 275 928,54 Kč. 

7. Zprávu revizní komise přečetla Mgr. Libuše Holakovská. Ve vedení účetnictví komise neshledala 
žádné závady. 

8. V diskuzi mj. zazněla pochvalná slova Pavly Lukasové na adresu pořadatelů semináře restaurátorů, 
který byl podle ní velmi přínosný. Mgr. Lucie Křížová pochválila obsah i organizaci archivní konfe-
rence a citovala předsedu ČAS Mgr. Karla Hallu, že by technologie měly sloužit archivářům, ne ar-
chiváři technologiím. Vyslovena byla také slova uznání manželům Matušíkovým, kteří se výrazně 
zasloužili o vydání krásné knihy vzpomínek prof. PhDr. Ivana Hlaváčka, CSc. (*1931) „Život mezi lis-
tinami a knihami“. 

9. Poté volební komise vyhlásila výsledek tajných voleb na další pětileté období. Do výboru pobočky 
byli zvoleni: Markéta Kaplanová, PhDr. Helena Klímová, Mgr. Zdeněk Kravar, Ph.D., Mgr. Lucie Kří-
žová, PhDr. Lenka Matušíková, PhDr. Ivo Navrátil, PaedDr. Laděna Plucarová, Roman Straka a Mgr. 
Jaroslava Veselá. Členy revizní komise byly zvoleny Iva Čaková, Mgr. Libuše Holakovská a PhDr. Vla-
dimíra Hradecká. 

10. Výbor pobočky doporučil valné hromadě zvolit čestnými členy spolku PhDr. Tomáše Kalinu (návrh 
J. Kahudy), PhDr. Alenu Pazderovou (návrh I. Navrátila) a Marii Šatochinovou (návrh L. Matušíkové). 
Všichni jmenovaní byli schváleni srdečným potleskem a předány jim jmenovací listiny. 

11. Návrh usnesení byl jednomyslně a bez připomínek přijat.  

12. Schůzi zakončila Lenka Matušíková ve 14 hodin s poděkováním všem přítomným za aktivní účast. 
Na nejbližší schůzi výboru si jeho členové rozdělí mezi sebou úkoly, o čemž bude celá pobočka bez 
prodlení informována. Jelikož ukončila svůj pracovní poměr v Národním archivu, požádala paní 
předsedkyně členy, aby nadále nepoužívali mailovou adresu tohoto archivu, ale její soukromou – 
l.matusikova@email.cz nebo pobočkovou – matusikova@cis-na.eu.  

 
 
  PhDr. Lenka Matušíková, v. r.  
 předsedkyně pobočky ČIS při NA 

Zapsal: Ivo Navrátil, v. r. 
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